
Zápis 4-2019 

z veřejného zasedání zastupitelstva obce Oucmanice 

ze dne 6.12.2019 

 

Přítomni: Milena Čermáková, Pavel Marek, František Motl, Jan Opat, Josef Pavlíček, Milan 

Vincenc 

 

Omluven: Jana Lagutinová 

 

Přítomni občané: 15 

 

Program zasedání: 

1. Zahájení a schválení programu 

2. Kontrola usnesení z minulého zasedání OZ ze dne 6.9.2019 

3. Zpráva o činnosti OZ.  

4. Záměr na žádost o dotaci: přes Mikroregion Vysokomýtsko, z programu obnovy venkova 

na provozování obchodu, přes MAS nad Orlicí na odpočinkové místo.  

5. Rozpočtové opatření a stav financí 2019. 

6. Prodej pozemku pp. č. 3023 a pp. č. 3061 v k. ú. Oucmanice. Nákup pozemků k zasíťování. 

7. Schválení vyhlášky o poplatku za držení psa a schválení vyhlášky o poplatku za likvidaci 

komunálního odpadu. 

8. Schválení dalšího pracovního poměru zastupitele. 

9. Návrh rozpočtu na rok 2020. 

10.  Diskuze 

11. Souhrn usnesení 

12. Závěr 

 

  

 

1. Zasedání zahájil v 19 hodin starosta Josef Pavlíček. Účastnilo se 6 zastupitelů, Jana 

Lagutinová byla řádně omluvena. Zastupitelstvo bylo usnášeníschopné. Zapisovatelkou byla 

jmenovaná Milena Čermáková, ověřovateli zápisu Pavel Marek a Jan Opat. Navržený 

program byl schválen.   

1.4.OZ schvaluje za ověřovatele zápisu pana Pavla Marka a Jana Opata.  

2.4.OZ schvaluje program zasedání.  

Hlasování: 6–0–0 

 

2. Kontrola usnesení z minulého zasedání OZ ze dne 6.9.2019 

Pan František Motl přečetl usnesení z minulého zasedání. O plnění úkolů podá zprávu starosta 

ve zprávě o činnosti. 

 

3. Zpráva o činnosti OZ 

Starosta informoval o aktivitách zastupitelstva od minulého zasedání.  

Cesta do Brandýsa. Ohledně nebezpečných zatáček na silnici vstoupila obec v jednání s 

panem Lustykem z SÚS, podnět byl předán Policii České republiky, během posledních 3 let 

měli evidováno 6 nehod bez zranění. Bylo schváleno osazení značek v horní zatáčce ve směru 

od Oucmanic, zatáčka vpravo a směrová tabule, ve směru od Brandýsa, pozor zatáčka. Na 

dolní zatáčce dvojitá zatáčka ve směru od Oucmanic. A provést i prořezání vegetace, ta je ale 

v soukromém majetku. K osazení značek došlo na začátku prosince.  



Dalším podnětem z minulého veřejného zasedání byla pěší cesta do Brandýsa. Proběhlo 

jednání se zástupci města a zástupci firmy C.I.E.B, cesta „mezi ploty“ je totiž ve vlastnictví 

firmy C.I.E.B. Firma C.I.E.B. poskytne cestu k užívání, ale bez odpovědnosti za údržbu. 

Během zimy tam provedou prořez dřevin a město slíbilo, že upraví povrch, aby se netvořilo 

bláto. I pro město Brandýs je tato pěší cesta zajímavá, protože je využívaná jako procházková 

trasa. V jednání je i obnovení cesty úplně mimo silnici, kdy tato kdysi vedla nad stávající 

silnicí. V současné době jsou majitelem této části cesty Lesy České republiky. Je možné, že 

by bylo možné použít dotační titul „Bezpečná cesta do školy“, o této možnosti nadále budou 

vedena jednání.  

Zastupitelstvo se dále zabývalo řešením provozu na komunikaci 1u, silnice kolem hasičské 

zbrojnice. Na základě diskuze jsme došli k návrhu na změnu provozu na komunikaci na 

slepou ulici. Nemělo by to vliv na hasiče ani na obsluhu, navrhneme sklopný sloupek, takže 

by v případě potřeby byl průjezd možný. Další komunikace, kde jsme řešili zvýšený provoz, 

je komunikace 1c, to je silnice od Doležalových čp.61 k Pavlíčkovým. Při objížďce Hrádku 

byl celkově zvýšený provoz v obci a někteří řidiči se naučili jezdit i touto trasou. Na této 

komunikaci zvažujeme značku Průjezd zakázán a nebo obytnou zónu. S těmito návrhy bylo 

osloveno 26 majitelů nemovitostí, kterých se to týká. Celkem se vrátilo 6 anketních lístků, 

jeden hlas byl proti změnám, 5 hlasů pro slepou ulici kolem zbrojnice, 2 hlasy pro obytnou 

zónu, 1 hlas pro průjezd zakázán a 1 hlas pro zákaz vjezdu všech motorových vozidel (kromě 

rezidentů).  

Dvakrát byl vybírán nebezpečný odpad a elektroodpad. Firma Elektrowin si odvezla 8 lednic, 

8 televizí a 6 velkých elektrospotřebičů. Přijela i firma Ekolamp, která likviduje zářivky. 

Nově bude povinnost obce umožnit likvidaci olejů z kuchyní. Toto by měla zajišťovat firma 

Makroils. Bude na to speciální popelnice, kam bude možná tuky z domácnosti vyhodit 

v plastovém obalu. Popelnice by měla být v průběhu ledna a bude na sběrném místě u 

prodejny.  

Byl opraven chodník před čp.72, celková plocha 189 m², oproti 158 m² v rozpočtu. Byly 

zbudovány dvě nové uliční vpusti. Stávající vpusť byla nahrazena novou s bočním vtokem. 

Dešťová kanalizace byla zaústěna do rybníka. Do chodníku byla vložena chránička pro 

případnou opravu osvětlení. Celkové náklady včetně DPH jsou 790 989,54 Kč. 

V roce 2020 plánujeme opravit chodník před čp.16, aby již celá tato část obce měla nové 

chodníky.  

V příštím roce plánujeme zahájit výstavbu biologických dočišťovacích rybníčků. Tyto 

rybníčky mají v obci Hřibiny-Ledská. Tam mají celkem 4 rybníčky. Byli jsme se tam podívat 

a tamní starosta si je chválil. V okolí rybníčků není zápach. Důležité je, že výsledky rozborů 

vody jsou dle očekávání. V současné době jsou výsledky rozborů našich odpadních vod na 

horní hranici, určitě dojde k jejich snížení, a proto musíme přijmout takové řešení, abychom 

byli opět v normě. S biologickými rybníčky se nám to podaří. Máme již vydané stavební 

povolení a budeme žádat o dotaci na Pardubický kraj. Stavbu plánujeme zahájit v 2.polovině 

roku, v rozpočtu počítáme 2 miliony Kč. Celkové náklady podle projektu budou 4,5 milionu 

Kč. Obslužná cesta bude štěrková.  

6.listopadu proběhl dílčí audit. Tím, že má obec hospodářskou činnost, tak je audit 

dvoukolový. Byly kontrolovány zápisy ze zastupitelstev, zápisy z výborů, smlouvy, účetní 

doklady. Problémem bylo to, že má jeden zastupitel dohodu o pracovní činnosti, tuto dohodu 

musí schválit zastupitelstvo. Bude to samostatný bod jednání.  

Během letošního roku jsme řešili i altán, který bude stát na pravé straně na začátku lesa u 

cesty do Chocně. Protože o tomto altánu se již mluvilo delší dobu, máme na něj připravený 

pozemek, který jsme vyčlenili při pozemkových úpravách. Budeme žádat o dotaci na MAS 

Nad Orlicí, dotace by mohla být až 70%. Projekt nám zpracovala ing. arch. Barbora Šedová 

z Vysokého Mýta. Projekt pro územní rozhodnutí je teď na stavebním úřadě v Brandýse nad 



Orlicí. Koordinované stanovisko Městského úřadu je vydané. Žádost o dotaci se 

prostřednictvím MAS podává v lednu. Altán bude z akátového dřeva s podlahou ve výšce 1,5 

metru nad zemí.  

21.listopadu měli hasiči technický zásah, z naší zásahové jednotky se účastnili dva hasiči. 

V letošním roce jsme získali dotaci od Pardubického kraje na 4 oděvy pro zásahovou 

jednotku, celková cena je 25 243 Kč a dotace činí 17 620 kč. Pro příští rok plánujeme žádat o 

dotaci na 4 páry bot v celkové ceně 20 000 Kč, dotace by měla být 14 000 Kč.  

Na Dni malých obcí, který byl 14.listopadu v Olomouci, nás zástupci Ministerstva pro místní 

rozvoj informovali, že příští rok nebude vypsána dotace na komunikace díky velikému 

převisu v letošním roce.  

Do nadačního fondu „S námi je tu lépe“ pro Orlickoústeckou nemocnici přispíváme každý rok 

20 Kč na obyvatele. Je to ojedinělý projekt a přidávají se další obce a další sponzoři. Fond 

nemá žádné náklady, všechny vybrané prostředky jdou na nákup vybraných přístrojů pro 

nemocnici. Velký podíl na úspěchu fondu má pan Kvido Štěpánek, majitel firmy Isolit Bravo.  

Nemocnice začala budovat centrální příjem, měl by být otevřen v roce 2021.  

Zprávu kulturního výboru za rok 2019 přednesl pan Jan Opat.  

23.února byl tradiční masopust(Spolek lidových tradic-SLT), 1.března Sousedský ples(SLT), 

23.března dětský karneval (hasiči), 30.dubna pálení čarodějnic (mládež), 5.května muzikál 

Galileo v Praze (obec), 5.července Cyrilometodějský den řemesel (obec+spolky) letos účast 

asi 1000 lidí, 26.června dětský den (hasiči), 14.září rybářské závody (hasiči), 12.října výlet do 

Tonga v Hradci Králové (Oucmaňáček), 19.října drakiáda (hasiči), 27.října veselý podzimní 

koncert (obec), 18.listopadu lampionový průvod (baby klub), 1.prosince zdobení stromečku a 

zpívání (hasiči+Oucmaňáček),do konce ještě bude,  8.prosince pohádka Andulka a loupežníci 

(divadelní spolek), 15.prosince Rybova mše vánoční (obec) a 21.prosice koncert v kapličce 

spojený s předáváním betlémského světla (obec). V hospodě byly tyto akce 25.ledna pečená 

žebra, 8.února bramboráčky, 30.března klobásy z udírny, 25. června pizza den, 3. října den 

s Bernardem a tatarák, 27. října posvícenská kachna. V letošním roce zahájil provoz 

kinosálek. 24. března Bohemian Rhapsody (82 diváků), 6. dubna Po čem muži touží (75), 20. 

dubna Sherlock Koumes - dětské (18), 18. května Hastrman a natáčení dokumentu pro Českou 

televizi (70), 8. června Králíček Petr - dětské (24), 21. září Ženy v běhu (70), 19. října 

Teroristka (71), 16. listopadu Pračlověk – dětské (32), Rocketman (18). Dále připravujeme 7. 

prosince Padesát odstínů svobody, 21. prosince Sněhová královna – dětské + setkání tatínků a 

dětí s vlastním cukrovím a chlebíčky, 25.ledna Na střeše, 22.února Jiří Suchý, 7.března 

Tenkrát v Hollywoodu, 18.dubna Yesterday a v květnu Vlastníci. Za účast na kulturních 

akcích děkujeme a těšíme se na viděnou i nadále.  

Starosta dále pozval na 1. ledna na tradiční novoroční vycházku, 22. ledna od 18 hodin na 

besedu S Jawou na cestách z Černobylu. Dále bude obec pořádat dvě besedy k dopravním 

předpisům a to v pondělí 13. a 27. ledna 2020 od 18:30 hodin.  

3.4. OZ ukládá řešit komunikaci 1u jako slepou komunikaci a komunikaci 1c označit 

dopravní značkou Průjezd zakázán.  

Hlasování: 6-0-0 

4.4. OZ schvaluje záměr podat na Pardubický kraj žádost o dotaci na nákup 4 párů 

obuvi pro zásahovou jednotku 

Hlasování: 6-0-0 

 

4. Záměr na žádost o dotaci: přes Mikroregion Vysokomýtsko, z programu obnovy 

venkova na provozování obchodu, přes MAS nad Orlicí na odpočinkové místo.  

Mikroregion Vysokomýtsko má dotační titul na dětská hřiště, chceme podat žádost o 70 000 

Kč, 50 000 Kč by bylo na nový prvek a 20 000 Kč na údržbu, výše dotace je 50%. Na MAS 

Nad Orlicí plánujeme podat žádosti o dotaci na vybudování altánu na odpočinkovém místě, 



cena by měla být 300 000 Kč vč. DPH. MAS Nad Orlicí má dále titul na spolkovou činnost. 

Z tohoto titulu bychom chtěli pořídit skládací přenosné stoly a lavice. Stůl je široky 76 cm, 

což bude dobře využito na Cyrilometodějském dni, kdy ve stáncích při dílničkách běžný pivní 

set se šířkou stolu 50 cm, nestačí. Dále bychom pořídili ještě dva nůžkové stany.  

  

5.4. OZ schvaluje podání žádosti o financování nového prvku na dětské hřiště a údržbu 

hřiště na Mikroregion Vysokomýtsko 

Hlasování: 6-0-0 

6.4. OZ schvaluje záměr podat žádost o dotaci na vybudování odpočinkového místa na 

pp č.3390 prostřednictvím Mas nad Orlicí 

Hlasování: 6-0-0 

7.4. OZ schvaluje záměr podat žádost o dotaci na vybavení pro spolkovou činnost 

prostřednictvím MAS nad Orlicí 

Hlasování: 6-0-0 

 

5. Rozpočtové opatření a stav financí 

Paní Čermáková nás seznámila se stavem účtu obce k 30.11.2019, v ČNB bylo 2 520 000 Kč 

a ve Fio bance 4 921 000 Kč, celkem má tedy obec na účtech 7 441 000 kč. Takto vysoké 

zůstatky na účtech jsou důležité pro investiční akce plánované na příští rok i nejbližší roky. 

Dále předložila ke schválení rozpočtové opatření. V příjmech došlo ke snížení o 150 000 kč 

na položce 4222, k navýšení došlo 17 670 – dotace hasiči, pronájem hospody 3 800 Kč, kino 

7 000 kč, veřejná zeleň 1 100 Kč, dividendy 26 000 Kč. Celkem – 94 430 Kč. U výdajů se 

navýšilo 10 000 Kč na komunikace, 15 200 Kč na kino, 5 000 Kč na veřejné osvětlení o 

124 630 Kč se snížila položka 3639. celkem tedy i výdaje – 94 430 Kč. Toto je přílohou 

zápisu.  

8.4 OZ bere na vědomí stav financí obce k 30.11.2019 

Hlasování: 6-0-0 

9.4 OZ schvaluje Rozpočtové opatření č.4  

Hlasování: 6-0-0 

 

6. Prodej pozemku pp. č. 3023 a pp. č. 3061 v k. ú. Oucmanice. Nákup pozemků k 

zasíťování. 

Pan Jaroslav Bis si podal na obecní úřad žádost o koupi pozemků k výstavbě rodinného domu. 

Jedná se o parcely 3023 a 3061, polovina pozemků je v zastavitelné části dle územního plánu. 

Nad částí pozemku vede vysoké napětí, z čehož plynou stavební omezení. Cena za m²  bude 

80 Kč. Celková výměra je 3647 m².  

Starosta začal jednat s vlastníky pozemků za rybníkem, pod bývalými kurníky, o možném 

odkoupení. Tyto pozemky jsou v územním plánu jako zastavitelná plocha a protože obec 

v současné době nemá žádné parcely, které by mohla nabídnout k výstavbě RD, a víme o 3 

vážných zájemcích o výstavbu. Je celkem 6 vlastníků, 4 jsou ochotní prodat a 2 zatím ne. 

Jednání stále probíhají a snad dojde k dohodě. Aby pak všichni dostali stejnou cenu. Krajní 

variantou je nákup jen od 4 vlastníků, což by byla asi polovina výměry. Každopádně věříme 

v dohodu se všemi.  

10.4. OZ schvaluje prodej pozemku pp.č.3061 o výměře 3465 m² v kultuře orná půda a 

pp.č.3023 o výměře 182 m² v kultuře ostatní plocha za cenu 80,- Kč za  m² panu 

Jaroslavu Bisovi na základě žádosti. Pozemky jsou určené k výstavbě RD dle ÚP. 

Hlasování: 6-0-0 

11.4. OZ ukládá jednat a v případě dohody realizovat nákup pp.č.3034, 3032, 3031, 

3030, 3029 a 3065v kú Oucmanice pro výstavbu RD soukromými vlastníky 

Hlasování: 6-0-0 



 

7. Schválení vyhlášky o poplatku za držení psa a schválení vyhlášky o poplatku za 

likvidaci komunálního odpadu. 

Starosta předložil ke schválení nové vyhlášky obce. Došlo k jejich úpravě na základě změn 

v legislativě. Z vyhlášky o odpadech vyplývá povinnost poplatníka ohlásit změnu trvalého 

pobytu do 30 dnů. Sazba zůstává stejná, 400 Kč za rok, je složena z částky 140 Kč za tříděny 

odpad a 260 Kč za likvidaci směsného odpadu. Splatnost je do 31.března.  

U vyhlášky o poplatku za držení psa došlo k navýšení, první pes za 70 Kč a každý další za 

100 Kč. Splatnost tohoto poplatku je do 30.dubna.  

12.4. OZ schvaluje Obecně závaznou vyhlášku obce č.1/2019 o místním poplatků ze psů 

s účinností od 1.ledna 2020. 

Hlasování: 6-0-0 

13.4. OZ schvaluje Obecně závaznou vyhlášku obce č.2/2019 o místním poplatku za 

provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování 

komunálních odpadů.  

Hlasování: 6-0-0 

 

8. Schválení dalšího pracovního poměru zastupitele 

Starosta na základě výtky z auditu předložil ke schválení smlouvu o pracovním poměru mezi 

obci a panem Janem Opatem, jedná se o pracovní poměr promítání v kinosálku a obsluhy 

v hospodě. 

14.4. OZ schvaluje další pracovní poměr pro zastupitele pana Jana Opata. Zastupitel 

bude vykonávat práci promítače v kině a obsluhy v hospodě. 

Hlasování: 5-0-1 

 

9. Rozpočet obce na rok 2020 

Paní Čermáková předložila návrh rozpočtu obce na rok 2020, rozpočet je sestaven jako 

schodkový a je kryt přebytkem hospodaření z minulých let. Celkové příjmy jsou 4 434 312 

Kč, z toho jsou 3 736 000 Kč daňové příjmy. Výdaje jsou rozpočtovány na 6 750 592 Kč, 

takže schodek je 2 316 280 Kč. Ve výdajích jsou největší položky 200 000 Kč dotace 

prodejny, 100 000 Kč na hospodu-vybavení, opravy, 600 000 Kč komunikace-chodník před 

čp.16, 2 000 000 Kč na výstavbu biologických rybníčků, 1 000 000 Kč na nákup pozemků, 

300 000 Kč na projekt, 300 000 Kč altán a odpočinkové místo, 150 000 Kč mulčovač za 

traktůrek John Deere.  

Rozpočet je přílohou zápisu. ¨ 

15.4. OZ schvaluje rozpočet obce na rok 2020. rozpočet je schodkový. Celkové příjmy 

jsou 4 434 312 Kč a celkové výdaje 6 750 592 Kč, schodek je 2 316 280 Kč. 

Hlasování: 6-0-0 

 

10. Diskuze 

Starosta otevřel diskuzi informaci od VaK Jablonné nad Orlicí, že od 1.května 2020 dojde 

k navýšení ceny vodného o 4% na 42,78 Kč za m³.  

Od občanů zaznělo, že by měli být zápisy dříve k dispozici na webu a prosba o vytvoření 

úložiště fotogalerie obce. Starosta upozornil u fotografií na zákon GDPR, ale že se touto 

záležitostí bude zabývat.  

 

 

11. Souhrn usnesení 

 

1.4.OZ schvaluje za ověřovatele zápisu pana Pavla Marka a Jana Opata.  



2.4.OZ schvaluje program zasedání.  

3.4. OZ ukládá řešit komunikaci 1u jako slepou komunikaci a komunikaci 1c označit 

dopravní značkou Průjezd zakázán.  

4.4. OZ schvaluje záměr podat na Pardubický kraj žádost o dotaci na nákup 4 párů 

obuvi pro zásahovou jednotku 

5.4. OZ schvaluje podání žádosti o financování nového prvku na dětské hřiště a údržbu 

hřiště na Mikroregion Vysokomýtsko 

6.4. OZ schvaluje záměr podat žádost o dotaci na vybudování odpočinkového místa na 

pp č.3390 prostřednictvím Mas nad Orlicí 

7.4. OZ schvaluje záměr podat žádost o dotaci na vybavení pro spolkovou činnost 

prostřednictvím MAS nad Orlicí 

8.4 OZ bere na vědomí stav financí obce k 30.11.2019 

9.4 OZ schvaluje Rozpočtové opatření č.4  

10.4. OZ schvaluje prodej pozemku pp.č.3061 o výměře 3465 m² v kultuře orná půda a 

pp.č.3023 o výměře 182 m² v kultuře ostatní plocha za cenu 80,- Kč za  m² panu 

Jaroslavu Bisovi na základě žádosti. Pozemky jsou určené k výstavbě RD dle ÚP. 

11.4. OZ ukládá jednat a v případě dohody realizovat nákup pp.č.3034, 3032, 3031, 

3030, 3029 a 3065v kú Oucmanice pro výstavbu RD soukromými vlastníky 

12.4. OZ schvaluje Obecně závaznou vyhlášku obce č.1/2019 o místním poplatků ze psů 

s účinností od 1.ledna 2020. 

13.4. OZ schvaluje Obecně závaznou vyhlášku obce č.2/2019 o místním poplatku za 

provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování 

komunálních odpadů.  

14.4. OZ schvaluje další pracovní poměr pro zastupitele pana Jana Opata. Zastupitel 

bude vykonávat práci promítače v kině a obsluhy v hospodě. 

15.4. OZ schvaluje rozpočet obce na rok 2020. rozpočet je schodkový. Celkové příjmy 

jsou 4 434 312 Kč a celkové výdaje 6 750 592 Kč, schodek je 2 316 280 Kč. 

 

 

 

12. Závěr   

Starosta Pavlíček ukončil zasedání ve 21:15 a poděkoval občanům za účast a pozval je na 

kulturní akce do konce roku. Příští veřejné zasedání bude 21.února 2020. 

V Oucmanicích 6. 12. 2019 

 

 

Zapsala:                                                        Ověřili: 

Milena Čermáková    Pavel Marek 

      Jan Opat 

  


